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PROTOKÓŁ nr XL/09  
obrad Rady Miejskiej w Suwałkach odbytych 

w dniu 28 października 2009 roku w godzinach 1000 – 1230 
 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

przy ul. Mickiewicza 1. 
 
Obradom przewodniczył: 
Włodzimierz Marczewski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 
Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
22 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum  
do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Na sali obrad obecnych było ok. 90 osób.  
 
Radni obecni:  
1. Lechosław  Bołtrukanis,  
2. Waldemar  Brzeziński,  
3. Roman   Dębski,  
4. BoŜenna   Dunat,   
5. Mieczysława  Gajewska,  
6. Grzegorz  Gorlo,  
7. Mieczysław  Jurewicz,  
8. Zdzisław  Koncewicz,  
9. Stanisław  Kulikowski  
10.  Włodzimierz  Marczewski,  
11.  Krzysztof  Ołowniuk,  
12.  Ryszard   Ołów,  
13.  Ryszard  Perkowski,  
14.  Anna   Ruszewska,  
15.  Ewa   Sidorek,  
16.  Stanisław  Sieczkowski 
17.  Zdzisław  Siemaszko,  
18.  Sławomir  Szeszko,  
19.  Tadeusz  Szymańczyk,  
20.  Andrzej   Turowski,  
21.  Mieczysław  Urbanowicz,  
22.  Tadeusz  Zamaro, 

 
Nieobecny:  
1. Andrzej Matusiewicz  
lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
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W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, zastępcy, Skarbnik i Sekretarz Miasta, naczelnicy 
niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, 
sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, 
przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy  
listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 
Ad pkt. 1  
Otwarcie obrad. 
Włodzimierz Marczewski otwierając XL obrady Rady Miejskiej powitał 
Józefa Gajewskiego – Prezydenta Miasta Suwałk, Czesław Renkiewicza oraz 
Marka Buczyńskiego– Zastępców Prezydenta, Wiesława Stelmacha – Skarbnika 
Miasta i Adama Karczewskiego – Sekretarza Miasta oraz przybyłych gości.  
 
Ad pkt. 2  
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami i zawiadomieniem o 
zwołaniu sesji. Radni nie wnieśli uwag, w związku z powyŜszym Włodzimierz 
Marczewski stwierdził, Ŝe został przyjęty następujący porządek XL obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXXIX/09 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał 
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 30 września 2009 r.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum nr 1 
w Suwałkach wchodzącemu w skład Zespołu Szkół nr 8 w Suwałkach oraz 
zmiany nazwy tego Gimnazjum.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ        
z bonifikatą lokali mieszkalnych z zasobów mienia gminnego Miasta 
Suwałki.  

7. Interpelacje i zapytania radnych.  

8. Przyjęcie Informacji dotyczącej analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych 
przez osoby zobowiązane art. 24 h ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 
samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 roku Nr 142, poz. 1591 z póź. zm.) 
dokonanej przez podmioty do tego uprawnione wyŜej wymienioną ustawą.  

9. Przyjęcie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście 
Suwałki za rok szkolny 2008/2009.  
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2009 ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na  
2009 r.  

12. Przyjęcie Informacji o funkcjonowaniu Państwowej WyŜszej Szkoły 
Zawodowej w Suwałkach  

13. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

14. Wnioski i oświadczenia radnych.  

15. Zamknięcie obrad.  
 

Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XXXIX/09 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 
Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół obrad XXXIX sesji został sporządzony i wyłoŜony  
do wglądu radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać 
poprawki lub uzupełnienia do tego protokołu nie później niŜ w dniu 
poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w 
dniu 27 października 2009 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni 
nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XXXIX/09 obrad 
Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty bez uwag.  
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej od dnia 30 września 2009 r., która stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja o pracy 
Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia  
30 września 2009 r. została przyjęta.  
 

Ad pkt. 5  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum  
nr 1 w Suwałkach wchodzącemu w skład Zespołu Szkół nr 8 w Suwałkach 
oraz zmiany nazwy tego Gimnazjum.  
 

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 7 do protokołu.  
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Mieczysława Gajewska przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Wychowania   
– załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu uchwały.  
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
za przyjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
przeciw         –   0,  
wstrzymało się      –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta   
UCHWAŁA nr XL/371/09  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 28 października 2009 r.  

w sprawie nadania imienia Gimnazjum nr 1 w Suwałkach wchodzącemu  
w skład Zespołu Szkół nr 8 w Suwałkach oraz zmiany nazwy tego 
Gimnazjum  
– załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Ad pkt 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody  
na sprzedaŜ z bonifikatą lokali mieszkalnych z zasobów mienia gminnego 
Miasta Suwałki.   
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 12 do protokołu.  
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu uchwały.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
za przyjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
przeciw         –   0,  
wstrzymało się      –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta   
UCHWAŁA nr XL/372/09  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 28 października 2009 r.  

w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ z bonifikatą lokali mieszkalnych  
z zasobów mienia gminnego Miasta Suwałki  
– załącznik nr 13 do protokołu. 
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Ad pkt. 7  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Waldemar Brzeziński zwrócił się z prośbą o pisemną informację na temat 
sposobu realizacji dodatków funkcyjnych za wychowawstwo nauczycielom w 
poszczególnych placówkach oświatowych w mieście. Jak przebiegało to w roku 
2008 i 2009 oraz na jaki okres jest przyznawany dodatek?  
  
Zdzisław Siemaszko –  

1. zapytał, jakie są plany samorządu dotyczące placu obok cmentarza przy 
ulicy Bakałarzewskiej wykorzystywanego aktualnie jako parking?  

2. zaproponował, aby wprowadzić identyfikatory pracownikom Urzędu 
Miejskiego w Suwałkach.   

 
Tadeusz Szymańczyk –  

1. zwrócił uwagę na problemy wychowawcze i społeczne mieszkańców 
osiedla Północ II w rejonie ulic: Daszyńskiego, Franciszkańska i 
Szpitalna. Zawnioskował o zorganizowanie spotkania osób mających 
wpływ na Ŝycie społeczne w tej części miasta w celu wypracowania 
kierunku działań eliminujących istniejące tam problemy – wulgarne 
zachowania młodzieŜy, dewastację mienia itp. Zaproponował równieŜ, 
aby utworzyć w tym rejonie świetlicę środowiskową, dzięki jej 
funkcjonowaniu dzieci i młodzieŜ miałaby alternatywę spędzenia 
wolnego czasu;  

2. poprosił o dołoŜenie większej staranności przy sprzątaniu przystanków 
autobusowych.   

  
Anna Ruszewska –  

1. nawiązała do wypowiedzi Ministra Sportu i Turystyki z dnia 26 
października br. na łamach czasopisma Newsweek, pana Adama Giersza, 
który zachęcał samorządy do uczestnictwa w programie “Biały Orlik” 
polegającego na tworzeniu lodowisk na boiskach sportowych w sezonie 
zimowym. Uznała, Ŝe jest to bardzo dobry pomysł. Zapytała, czy władze 
lokalne są zainteresowane uczestnictwem w tym projekcie. Dodała, iŜ 
dyscyplina sportu, unihokej jest dyscypliną wiodącą w naszym mieście i 
cieszy się w duŜym powodzeniem wśród naszej młodzieŜy;   

2. zapytała, czy w porozumieniu z inspekcją transportu drogowego  
planowany jest montaŜ wagi kontrolującej masę pojazdów cięŜarowych? 
Argumentowała, iŜ samochody z ładunkiem przekraczającym 
dopuszczalny tonaŜ niszczą nawierzchnię dróg. WaŜenie pojazdów 
stworzyłoby moŜliwość nakładania kar przewoźnikom nie respektującym 
prawa. Wpływy z kar nałoŜonych na właścicieli mogłyby zasilać budŜet 
miasta.  
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BoŜenna Dunat –  

1. skierowała prośbę o przedstawienie na piśmie informacji na temat 
przewidywanego terminu budowy drogi zwanej 5 KD oraz podania 
informacji czy na działkach przyległych do drogi będzie istniała 
moŜliwość budowy domów jednorodzinnych;  

2. prosiła o utwardzenie ścieŜki na placu obok kortów tenisowych przy 
zalewie Arkadia.  

 
Ad pkt. 8  
Przyjęcie Informacji dotyczącej analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych 
przez osoby zobowiązane art. 24 h ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 roku Nr 142, poz. 1591 z póź. zm.) 
dokonanej przez podmioty do tego uprawnione wyŜej wymienioną ustawą.  
 
Włodzimierz Marczewski przedstawił informację  
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 
Adam Karczewski przedstawił informację 
 – załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Ad pkt. 9  
Przyjęcie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście 
Suwałki za rok szkolny 2008/2009, która stanowi załącznik nr 16  
do protokołu.  
 
Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ przedłoŜony materiał radni 
otrzymali wraz z zawiadomieniem na sesję. Dodał, iŜ Informacja… była 
przedmiotem posiedzenia Komisji O światy i Wychowania w dniu                   
21 października 2009 roku.  
 
Ewa Sidorek odniosła się do krytycznej wypowiedzi pana Grzegorza Gorlo  
podczas czerwcowej sesji Rady Miejskiej na temat wyników egzaminów 
gimnazjalnych suwalskich uczniów oraz pracy nauczycieli. Stwierdziła, iŜ po 
dogłębnej analizie przedłoŜonej Informacji... oraz na podstawie wskaźnika 
EWD (edukacyjna wartość dodana) wynika, Ŝe nasza młodzieŜ na egzaminach 
zewnętrznych osiągnęła wyniki co najmniej na poziomie średniej krajowej lub 
nawet wyŜsze. Jest to efekt solidnej pracy nauczycieli wkładających wiele 
wysiłku w edukację i wychowanie swoich podopiecznych. Stwierdziła, Ŝe do 
momentu otrzymania zweryfikowanych danych, naleŜy powstrzymać się z 
wydawaniem negatywnych osądów, poniewaŜ są one pochopne i krzywdzące. 
Reasumując przedłoŜony materiał oznajmiła, iŜ w jej opinii w Informacji... 
zabrakło sprecyzowania terminów egzaminów końcowych ze szczególnym 
określeniem liczby uczniów kończących szkołę średnią, przystępujących do 
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egzaminu maturalnego oraz podania liczby uczniów, którzy nie zdali egzaminu.  
 
Grzegorz Gorlo po analizie przedłoŜonej Informacji…, która jest częściowo 
odpowiedzią na złoŜoną przez niego interpelację w czerwcu, przyznał rację, Ŝe 
poziom nauczania w suwalskich placówkach nie odbiega od skali 
ogólnokrajowej. W jego opinii jest to jednak mimo wszystko niezadowalające. 
Samorząd wydatkuje na oświatę 20 milionów złotych z kasy miasta i ma prawo 
traktować to jako inwestycję, której wyniki powinny być jak najlepsze. 
Problemem jest fakt, Ŝe uczniowie nie potrafią wykorzystywać zdobytej wiedzy 
w praktyce. Nadmienił, Ŝe znane mu są problemy społeczne i wychowawcze w 
szkołach i naleŜy podjąć dyskusję w celu zdiagnozowania tych problemów i 
określenia działań zmierzających do ich rozwiązania. Zasugerował, aby 
przeprowadzić sondaŜ wśród uczniów oraz nauczycieli, jak z ich perspektywy 
jest widziana edukacja i wychowanie w jednostkach oświatowych.  
 
Mieczysław Jurewicz stwierdził, iŜ przedłoŜony materiał jest przygotowany 
solidnie i podziękował osobom, które pracowały przy jego tworzeniu. Uznał, iŜ  
Informację... moŜna generalnie podzielić na dwie części. Pierwsza przedstawia 
funkcjonowanie Urzędu Miejskiego w zakresie realizacji zadań oświatowych, 
natomiast druga obrazuje funkcjonowanie jednostek oświatowych. Podzielił się 
spostrzeŜeniem, iŜ na podstawie przytoczonych danych trudno jest wymiernie 
ocenić efekty nauczania w poszczególnych szkołach. Podkreślił, Ŝe jest 
świadom, iŜ łatwiej jest wybudować ulicę Reja, niŜ wykształcić i wychować 
jedno dziecko. NiezaleŜnie zaś od tego, dyrektorzy jednostek powinni 
wyciągnąć wnioski z dyskusji nad przedłoŜonym dokumentem. Zwrócił jeszcze 
uwagę na rozbieŜność kwot zaprezentowanych w Informacji... oraz w uchwale 
budŜetowej, przeznaczonych na remonty i modernizację placówek oświatowych.  
 
Wiesław Stelmach wyjaśnił, iŜ róŜnica kwot jest skutkiem przyjęcia do 
wydatków remontowych zakupu materiałów realizowanych ze środków 
pozyskanych od sponsorów oraz zakup materiałów wykorzystanych do prac 
remontowych wykonanych we własnym zakresie. Jest to odrębny paragraf w 
klasyfikacji budŜetowej. W przyszłości w Informacji… zostanie wprowadzone 
wyjaśnienie tego zagadnienia.   
 
Włodzimierz Marczewski ogłosił 15 minut przerwy w obradach.  
 
Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2009 ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  
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Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały – załącznik nr 17 do 
protokołu. 
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 
Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 
Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu uchwały.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
za przyjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
przeciw         –   0,  
wstrzymało się      –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta   
UCHWAŁA nr XL/373/09  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 28 października 2009 r.  

w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2009  
ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
– załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2009 r.  
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
załącznik nr 22 do protokołu.  
 
Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu uchwały.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały wraz z autopoprawkami:  
za przyjęciem uchwały głosowało   – 20 radnych,  
przeciw         –   0,  
wstrzymało się      –   2 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta   

UCHWAŁA nr XL/374/09  
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Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 28 października 2009 r.  

w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2009 rok  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 
Ad pkt. 12  
Informacja o funkcjonowaniu Państwowej WyŜszej Szkoły Zawodowej  
w Suwałkach.  
 
Włodzimierz Marczewski powitał przybyłego na obrady pana profesora dr hab. 
Jerzego Sikorskiego, prorektora ds. nauki, pełniącego obecnie obowiązki rektora 
Państwowej WyŜszej Szkoły Zawodowej w Suwałkach oraz poprosił profesora 
o przedstawienie informacji na temat funkcjonowania uczelni.  
 
Jerzy Sikorski podziękował za zaproszenie na sesję Rady Miejskiej  
w Suwałkach złoŜył wyrazy uznania wszystkim osobom zaangaŜowanym w 
rozwój uczelni. Informując o sytuacji kadrowej w szkole zaakcentował, Ŝe 
procesy karne prowadzone przeciwko zawieszonemu w obowiązkach rektora 
panu prof. dr hab. inŜ. Michałowi Bołtrykowi oraz kanclerzowi uczelni, panu 
Zdzisławowi Siemaszko skazanemu nieprawomocnym wyrokiem sądu, dotyczą 
spraw prywatnych tych osób i nie mają przełoŜenia na funkcjonowanie uczelni. 
Oczywiście, sprawy te muszą być wyjaśnione. Poza tym zatrudnienie kanclerza 
nie leŜy w kompetencji jednej osoby, ale zaleŜy od decyzji kolegium i senatu 
PWSZ. Podsumowując cztery lata istnienia uczelni poinformował, iŜ wszelkie 
postępowania kontrolne badające działalność PWSZ nie wykazały 
nieprawidłowości w funkcjonowaniu szkoły. Na konto sukcesów szkoły naleŜy 
wpisać fakt, Ŝe wykształciła ona juŜ 516 absolwentów z dyplomem inŜyniera 
bądź licencjata, z czego tylko 46 zarejestrowało się jako bezrobotni. Wielu 
kontynuuje naukę za granicą. W tym roku akademickim 1800 studentów podjęło 
naukę na następujących kierunkach studiów: zarządzanie i inŜynieria produkcji 
ze specjalnościami przetwórstwo rolno – spoŜywcze oraz zarządzanie 
środowiskiem; finanse i rachunkowość ze specjalnościami rachunkowość  
w przedsiębiorstwie, informatyka finansowa, rachunkowość, finansowanie 
przedsięwzięć turystycznych; rolnictwo ze specjalnościami agrobiznes, 
agronomia i agroturystyka; budownictwo ze specjalnościami na studiach 
stacjonarnych: konstrukcje budowlane i inŜynierskie, budownictwo ekologiczne 
i energooszczędne oraz na studiach niestacjonarnych ze specjalnością: 
budownictwo ogólne, pielęgniarstwo, ekonomia ze specjalnością ekonomika 
turystyki; transport ze specjalnością: transport wewnątrz zakładowy  
i eksploatacja urządzeń transportowych. Uczelnia takŜe podjęła działania w celu 
utworzenia nowych kierunków kształcenia tj. filologia z specjalnością filologia 
angielsko – rosyjska, ratownictwo medyczne oraz studiów podyplomowych z 
myślą o nauczycielach suwalskich szkół. Priorytetem dalszego rozwoju uczelni 
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są prace w kierunku uruchomienia studiów magisterskich. Uczelnia dysponuje 
najlepiej wyposaŜonymi laboratoriami przedmiotowymi w regionie między 
innymi w zakresie agrofizyki, botaniki, mikrobiologii, chemii,  chemii rolnej czy 
teŜ na kierunku budownictwa. WyposaŜane są 3 nowe laboratoria na kierunku 
ratownictwa medycznego, doposaŜona jest biblioteka w nowe komputery  
i zbiory biblioteczne, organizowane są studentom zajęcia fakultatywne  
z przedmiotów ścisłych i zapewniony jest płatny wakacyjny staŜ. Studenci 
uczestniczą w projektach szkoleniowych, w ramach których zdobywają 
kwalifikacje potrzebne na rynku pracy, otrzymują bezpłatne doradztwo 
zawodowe i prawne w zakresie tworzenia biznesplanu. Organizowane są 
bezpłatne kursy przygotowawcze do matury oraz językowe i informatyczne, po 
ukończeniu których uczestnicy otrzymują certyfikaty. W ciągu najbliŜszych ferii 
uczniowie będą mogli uczestniczyć codziennie w akademii maturalnej, gdzie na 
podstawie przygotowanych przez uczelnię materiałów dydaktycznych będą 
mogli powtórzyć wiedzę obejmującą zakres egzaminu maturalnego.  
Dzięki planowanej organizacji Podlaskiego Festiwalu Nauki i Sztuki studenci 
będą mogli korzystać z innowacyjnych form nauczania i uczestniczyć w 
zajęciach doświadczalnych oraz laboratoryjnych. Oprócz tego w ramach 
środków unijnych uczelnia prowadzi badania i monitoring potrzeb edukacyjnych 
w zakresie kształcenia ustawicznego pod kątem rynku pracy. Celem uczelni jest 
powoływanie nowych specjalności i kierunków kształcenia ściśle powiązanych z 
potrzebami rynku pracy i strategii rozwoju.  
W dalszej wypowiedzi profesor zachęcił do zgłaszania wszelkich sugestii na 
temat, jakie nowe kierunki potrzebne w praktyce gospodarczej naleŜałoby 
wprowadzić na uczelni. Uczelnia angaŜuje się w działania związane z promocją 
miasta i regionu poprzez realizację projektu “Kierunki rozwoju subregionalnych 
biegunów wzrostu instrumentów wsparcia przedsiębiorczości byłych miast 
wojewódzkich Polski Wschodniej na przykładzie Elbląga i Suwałk”. Uczelnia 
przygotowuje się do realizacji projektu z programu Litwa – Polska oraz Polska – 
Białoruś – Ukraina. Dzięki środkom unijnym i dobrej współpracy z partnerami 
powstaje polsko – litewskie centrum naukowe, transgraniczne Biuro Karier 
obsługujące studentów z Euroregionu. Planowana jest równieŜ współpraca 
dydaktyczna z Chinami. Szkoła stara się zatrudniać najlepszych specjalistów, 
kładąc nacisk na angaŜ kadry z regionu. Dzięki wsparciu Ministerstwa Nauki i 
Szkolnictwa WyŜszego, Urzędu Miejskiego w Suwałkach oraz środków 
własnych Państwowa WyŜsza Szkoła Zawodowa w Suwałkach jest właścicielem 
budynku przy ul. Noniewicza 10 w Suwałkach, jak równieŜ działki o 
powierzchni 1,2306 ha, na której znajduje się budynek o łącznej powierzchni 
11432 m2 oraz kubaturze 52052 m3. Wokół uczelni zlokalizowane są parkingi na 
około 100 samochodów. Budynek składa się z trzech części wewnętrznie 
skomunikowanych: 5 kondygnacyjnego budynku głównego oraz auli na 358 
miejsc. Uczelnia na bieŜąco modernizuje budynek, w br. roku oddano do uŜytku 
patio. W latach 2005 – 2009 uczelnia dysponowała następującymi środkami 
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finansowymi: 38 milionów zł na dydaktykę pozyskała od Ministerstwa Nauki i 
Szkolnictwa WyŜszego, 2,5 miliona zł od samorządu Województwa 
Podlaskiego, 5,5 miliona zł z Unii Europejskiej, 5 milionów zł z budŜetu miasta 
Suwałk oraz 8 milionów zł środków własnych. Kończąc swoją wypowiedź 
podziękował Prezydentowi Miasta Suwałk, Radzie Miejskiej oraz wszystkim 
przyjaciołom uczelni za wsparcie jej rozwoju. Skierował równieŜ prośbę do 
Prezydenta, aby w budŜecie miasta zaplanować w 2010 roku 1 milion złotych na 
poczet uczelni. Wręczył Włodzimierzowi Marczewskiemu oraz Józefowi 
Gajewskiemu publikację uczelni pod tytułem: “Innowacyjność polskiej 
gospodarki”.   
 
Włodzimierz Marczewski podziękował panu profesorowi za przedstawienie 
obszernej informacji na temat funkcjonowania uczelni.  
 
Tadeusz Szymańczyk podsumowując dyskusję powiedział, Ŝe naleŜy się 
cieszyć z sukcesów i planów rozwoju PWSZ, wielką satysfakcją radnych jest 
uczestnictwo w procesie rozwoju tego ośrodka. Zwrócił jednak uwagę, iŜ temat 
zgłoszony przez Andrzeja Matusiewicza dotyczył innej kwestii, mianowicie 
problemu, Ŝe przeciwko dwóm najwaŜniejszym osobom na uczelni toczą się 
postępowania karne. Ta dyskomfortowa sytuacja niszczy wizerunek PWSZ i 
pośrednio miasta. W jego opinii pan Michał Bołtryk oraz pan Zdzisław 
Siemaszko winni dołoŜyć wszelkich starań, aby jak najszybciej uregulować te 
kwestie i nadal działać na rzecz rozwoju uczelni.  
 
Włodzimierz Marczewski stwierdził, Ŝe intencja pana Andrzeja Matusiewicza 
była oczywista – wnioskował o przedstawienie informacji o funkcjonowaniu 
Państwowej WyŜszej Szkoły Zawodowej w Suwałkach, a profesor Jerzy 
Sikorski taką informację przedstawił.   
 
Ad pkt. 13  
Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje radych.  
 
Józef Gajewski udzielił odpowiedzi:  
 
Waldemarowi Brzezińskiemu zgodnie z prośbą informacja będzie przekazana 
na piśmie. 
 
 Zdzisławowi Siemaszko  – 
1. w kwestii perspektyw uporządkowania placu połoŜonego obok cmentarza 

przy ulicy Bakałarzewskiej podał, iŜ zgodnie z planem zagospodarowania 
przestrzennego na tym obszarze powstaną parkingi. Zostanie to zrealizowane 
przy okazji modernizacji stadionu;   

2. w kwestii wprowadzenia identyfikatorów pracownikom Urzędu Miejskiego 
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poinformował, Ŝe w najbliŜszym czasie zostaną one wprowadzone.  
 
Tadeuszowi Szymańczykowi –  
1. w sprawie zorganizowania świetlicy środowiskowej na obszarze Północ II, w 

której moŜna by zorganizować zajęcia dzieciom i młodzieŜy wyjaśnił, iŜ brak 
jest tam wolnego lokalu, który moŜna byłoby przeznaczyć na ten cel. 
Przyznał rację, Ŝe naleŜy podjąć działania w celu rozwiązania problemu 
wychowawczego młodzieŜy. Poinformował równieŜ, iŜ były juŜ prowadzone 
rozmowy na ten temat z administratorami budynków, dyrektorami szkół oraz 
z proboszczem tamtejszej parafii. Zachęcił wszystkich do współpracy w 
poszukiwaniu właściwego pomieszczenia na świetlicę. Dodał, Ŝe przy 
realizacji planowanej modernizacji hotelu pielęgniarek jest rozwaŜana 
moŜliwość wygospodarowania i przystosowania lokalu na ten cel.   

2. w sprawie sprzątania przystanków autobusowych obiecał, Ŝe zostanie 
skierowane pismo do prezesa Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej z 
poleceniem dołoŜenia większej staranności przy obsłudze przystanków 
autobusowych.   

 
Annie Ruszewskiej –  
1. w sprawie zaangaŜowania w realizację akcji “Biały Orlik” w Suwałkach 

wyjaśnił, Ŝe w ostatnich latach wybudowano w mieście wiele obiektów 
sportowych przy szkołach i nie tylko. Nadmienił, Ŝe niektóre z nich objęte są 
jeszcze okresem gwarancyjnym, stąd nie moŜna zalać boiska wodą, bo 
nawierzchnia moŜe ulec uszkodzeniu i wówczas nie będzie moŜna dochodzić 
roszczeń gwarancyjnych. Przed podjęciem decyzji o przystąpieniu do tej 
akcji naleŜy przeanalizować wiele potrzeb w skali całego miasta, dlatego nie 
złoŜył deklaracji o przystąpieniu do programu;   

2. w sprawie montaŜu wagi kontrolującej tonaŜ pojazdów cięŜarowych 
poruszających się po lokalnych drogach wyjaśnił, iŜ w pierwotnej koncepcji 
planowano ulokować wagę na ulicy Wojska Polskiego w okolicy zajazdu 
“Kowboj”. Od pomysłu odstąpiono ze względu na wysokie koszty. Aktualnie 
planowane jest ustawienie wagi u zbiegu ulic Staniszewskiego i Utrata. 
Trwają prace nad przygotowaniem dokumentacji i przetargu. Szacowane 
koszty inwestycji opiewają na kwotę 190 tysięcy złotych. Wyraził nadzieję, 
Ŝe na początku I kwartału 2010 roku będzie to juŜ zrealizowane. 
Poinformował, Ŝe wpływy z grzywien nałoŜonych na właścicieli pojazdów 
przekraczających normy obciąŜenia i przejeŜdŜających tranzytem, trafiałyby 
do Skarbu Państwa, natomiast od pozostałych – na konto miejskie.  

 
BoŜennie Dunat –  
1. w kwestii terminu budowy drogi zwanej 5 KD poinformował, Ŝe zgodnie  

z planem zagospodarowania przestrzennego inwestycja zostanie wykonana 
oraz zapewnił, iŜ na nieruchomościach przyległych będzie istniała moŜliwość 
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zabudowy jednorodzinnej. Nie sprecyzował terminu realizacji tego zadania. 
Nadmienił, Ŝe najlepszym momentem budowy tej drogi będzie jednoczesna  
budowa ulicy łączącej zachodnią część miasta z ulicą Wigierską.  

2. w sprawie utwardzenia ścieŜki na placu obok kortów tenisowych przy 
zalewie Arkadia wyjaśnił, Ŝe zgodnie planami zagospodarowania terenu, jest 
tam przewidziana realizacja centrum turystycznego Arkadia II. Oznajmił, iŜ 
termin realizacji tego zadania nie jest jeszcze znany, dlatego zobowiąŜe 
Miejską Dyrekcję Inwestycji o podjęcie działań doraźnych w celu 
poprawienia stanu nawierzchni ścieŜki.  

 
Ad pkt. 14  
Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Włodzimierz Marczewski przekazał radnym do wiadomości, iŜ w okresie 
międzysesyjnym na ręce pana Józefa Gajewskiego, Prezydenta Miasta Suwałk 
oraz Przewodniczącego Rady Miejskiej wpłynęło pismo od pana Bogusława 
Dębskiego, Wicemarszałka Województwa Podlaskiego z informacją, iŜ Zarząd 
Województwa Podlaskiego rozwaŜa moŜliwość ewentualnego przekazania 
Samorządowi Miasta Suwałk Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 
Paliatywnej im. Jana Pawła II w Suwałkach wraz z zabudowaną nieruchomością 
stanowiącą obecnie własność Województwa Podlaskiego. 
 
Józef Gajewski oznajmił, iŜ trwają prace nad zdiagnozowaniem sytuacji 
hospicjum. Dodał, Ŝe na chwilę obecną nie jest w stanie złoŜyć deklaracji w 
sprawie przejęcia placówki.  
 
Mieczysława Gajewska podziękowała organizatorom za realizacje obchodów 
Dnia Edukacji.  
 
Tadeusz Szymańczyk nawiązał do posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i 
Porządku działającej przy Prezydencie Miasta, na posiedzeniu której był 
dyskutowany problem bezpieczeństwa w mieście i tworzenia bezpiecznej 
przestrzeni. Poinformował, iŜ wypracowano wniosek, aby tego typu tematy 
zostały omówione w szerszym gronie.  
 
Józef Gajewski zaprosił wszystkich do uczestnictwa w obchodach w naszym 
mieście Święta Niepodległości 11 listopada.  
 
Ad pkt. 15  
Zamknięcie obrad.  
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Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe następna sesja odbędzie się  
25 listopada 2009 roku o godz. 1000 i poświęcona będzie rozpatrywaniu tematów 
zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2009 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta.  
 
Przewodniczący zamknął obrady XL sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 
 
Na tym protokół zakończono.  
        
 
 
            Przewodniczący  
            Rady Miejskiej w Suwałkach  
 

              Włodzimierz  Marczewski  

Protokołowała: 
 

Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
 


